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Protokoll til styremøte 25.06.21 
Sted: Vennesla kommune  

Sak 15/21 
Godkjenning av referat fra møte 26.03.21  

Møtedato: 
25.06.21 

Referat følger vedlagt. Saksbehandler: 
Tone Marie Nybø 

Solheim 

Vedtak: Referatet godkjennes 

  

Sak 16/21  
Årsmelding 

Møtedato: 
25.06.21 

Styret fra 18.11.2019 til 30.10.2020 har bestått av leder ordfører Gro Anita 

Mykjåland (Sp) Iveland, nestleder ordfører Jan Oddvar Skisland (Ap) 

Kristiansand, ordfører Nils Olav Larsen (Krf) Vennesla (medlem av AU), 

ordfører Even Tronstad Sagebakken (Ap) Lindesnes kommune, ordfører Gyro 

Heia (Sp) Birkenes kommune og ordfører Einar Holmer-Hoven (H) Lillesand 

kommune. Alle er valgt for 4 år.  

Fra 30.12.2020 har Jan Oddvar Skisland vært styreleder og Gyro Heia 

nestleder.  

Styret gjennomførte 5 møter i 2020. Totalt ble det behandlet 41 saker. 

Styrets hovedfokus har vært rundt gjennomføring av Handlingsplan, 

strategioppfølging og påvirkningsarbeid til denne.                                      

Fra 2020 har Camilla Dunsæd vært leder og Anne Stapnes nestleder i 
Rådmannsutvalget. Øvrige kommunedirektører/ rådmenn i utvalget er Sten 
A Reisænen (Iveland), Guri Ulltveit-Moe (Lillesand), Kyrre Jordbakke 
(Lindesnes) og Svein Skisland (Vennesla). 
Rådmannsutvalget hadde 3 møter, hvor 19 saker ble behandlet. 
Sum drifts-/prosjektutgifter var på kr. 3 313 623 mot et budsjett på kr. 2 860 

000. Avviket skyldes i hovedsak tilskudd til nettverk og prosjekter på kr 369 

567.  Regnskapet gir dermed et netto driftsresultat (overskudd) på kr. 483 

495 mot et budsjettert overskudd på kr. 290 000. Ved utgangen av året er 

saldoen for disposisjonsfondet kr 4 349 929. Saldo for bundne fond pr. 

31.12.20 er kr. 1 449 915. 

Aktiviteten i nettverk og prosjekter speiler aktiviteten i 
kommunesamarbeidet. Resultatoppnåelsen i nettverk og prosjekter kan 
variere mellom største felles mulighet og minste felles multiplum.  Det er 
kommunene som legger listen. Følgende nettverk omtales i årsmeldingen: 

• Krim-utvalget (etablert 1998, ledet av Kristiansand kommune)  

Saksbehandler: 
Tone Marie Nybø 
Solheim 
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• Helse-, sosial- og omsorgsnettverket (etablert 2006, ledet av 
Birkenes kommune)   

• Oppvekstnettverket (etablert 2011, ledet av Birkenes kommune)   

• Fagråd for folkehelse og levekår (etablert 2013, ledet av Kristiansand 
kommune)   

 
Saken er behandlet i kommunedirektørutvalget 27.05.21 som gjorde 
følgende vedtak: 
“Årsmelding og revisorberetning for 2020 tas til orientering” 
Vedlegg: 
Årsmelding med revisjonsberetning 

Vedtak: Styret godkjenner årsmelding 

  

Sak 17/ 21 
Handlingsplan Region Kristiansand 

Møtedato: 
25.06.21 

Region Kristiansand har gjennomført prosess for rullering av 
handlingsplanen. Det har vært avholdt møter med kommunene og flere 
runder med behandling i styret og i rådmannsutvalget. Forslaget er sendt til 
kommunene på høring før styret etter planen behandler det endelige 
utkastet i sitt møte 11.06.21.  
5 kommuner har behandlet saken og gitt tilbakemelding til styret.  Lindesnes 
kommune vil gi sin uttalelse i styremøtet 25.06.21. AU legger frem forslag til 
handlingsplan til styrebehandling. 
Oppsummering av høringssvarene legges ved saksfremlegget. 
Daglig leder ser det er stort spenn i innspill til forslaget til handlingsplan i 
kommunene. To hovedspørsmål vil være hvor sterkt planen skal være 
forankret i andre planer, utredninger og analyser og hvordan næringsarbeid 
skal være forankret i Region Kristiansand. I tillegg er det ulike innspill på 
prosess, arbeidsform og på konkret innhold. 
Daglig leder foreslår å vedta den fremlagte planen nå med eventuelle 
justeringer på satsingsområdene og godkjenne forslag til ny rulleringsprosess 
da handlingsplanen skal rulleres årlig. 
Videre foreslår daglig leder at det i løpet av høsten avklares hvor tett 
næringssamarbeid kommunene i regionen ønsker og hvordan det skal 
organiseres, samt avklaring på hvordan arbeidsfordeling mellom Business 
Region Kristiansands og Region Kristiansand skal være. Handlingsplan til 
Strategisk næringsplan kommer til behandling i styret over sommeren. 
Konklusjon og forslag til vedtak: 
Det gjøres ikke store endringer i handlingsplanen når det gjelder 
datagrunnlag og vurderinger i forhold til andre planer i denne rulleringen. 
Det foreslås å vedta prosess for ny rullering nå slik at forventninger er avklart 
og fremdriftsplanen er forutsigbar. 

Saksbehandler: 
Tone Marie Nybø 
Solheim 
 



 
 

 side 3 

Når det gjelder de konkrete innspillene til satsingsområder foreslås følgende 
endringer i planen: 
Under “Påvirke nasjonal transportplan” bør de ulike tiltakene listes opp (og 
vurderes om enkelte tiltak allerede er på plass): 

• Ytre ringveg Kristiansand  

• Effektiv kryssløsning ytre ringveg/RV9 og utvidelse av riksveg 9 til 
datalagringspark på Støleheia. 

• Byvekstavtale 

• Gartnerløkka - E18/E38 Gartnerløkka 

• Kjevikvei, restfinansiering 

• FV 460 Lindesnes 

• Sørlandsbanen - Genistreken/Grenlandsbanen 

• Utbygging bredbånd/ bredbåndberedskap 
Det gjøres endring av “Stimulere til høyere kompetanse gjennom utvidelse 
ved UiA og endring av gradsforskriften innen psykologi og jus” til “Stimulere 
til høyere kompetanse gjennom utvidelse med og finansiering av 
profesjonsstudier i psykologi ved UiA” da endringen av gradsforskriften er 
behandlet i Stortinget. 
“Arbeide mot forslag i klimameldingen som gjelder CO2 avgift til 
forbrenningsanlegg” tas ut da dette er behandlet i Stortinget. 
Andre innspill til forsterket innsats på næringsområdet vil bli gjennomgått i 
sak om næringsarbeid i regionen i løpet av høsten, områdene som er løftet 
frem i høringsrunden ligger allerede i planen. 
Saken er behandlet i kommunedirektørutvalget 27.05.21 som gjorde 
følgende vedtak: 
“Den fremlagte handlingsplanen godkjennes og rulleres årlig”. 

Vedlegg: 
Handlingsplan for Region Kristiansand v 0,9 
Oppsummering høringsinnspill 
Saksfremlegg 

Vedtak:  

Styret vedtar forslag i endring beskrevet i saksfremlegget under “Konklusjon og forslag til vedtak”. 

Innspill fra Lindesnes kommune sendes over til næringsnettverket og er delvis ivaretatt gjennom 

Handlingsplan Agder 2030. Innspillene vurderes i neste rullering av Handlingsplan RK.  

Det bes om at Handlingsplan Agder 2030 presenteres i et møte til høsten. 

Det bør vurderes hvordan og når kommunestyrene kan få informasjon om konkretisering og 

oppfølging av handlingsplanen. 

 

Sak 18/21  
Strategisk næringsplan - rullering handlingsplan 

Møtedato: 
25.06.21 
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 Det gis orientering om foreløpig innhold i handlingsplan til strategisk 
næringsplan. Business Region Kristiansand presenterer felles 
satsingsområder på vegne av arbeidsgruppen (næringsansvarlige i 
kommunene). 
Handlingsplanen legges frem til behandling i styret over sommeren. 

  

Vedtak: Presentasjonen tas til orientering 

 

Sak 19/21  
Næringssamarbeid, oppsummering og veien videre etter 
møte med næringsmedarbeidere  

Møtedato: 
25.06.21 

Styret behandlet den 26.03.21 en sak om næringsarbeid i Region 
Kristiansand og oversendte til kommunedirektørutvalget et ønske om at det 
ble formelt opprettet et fagnettverk innen næringsarbeid i regionen. 
Det er i tillegg til styrets vedtak den 26.03 meldt et ønske fra arbeidsgruppen 
som rullerer handlingsplanen til strategisk næringsplan om å formalisere 
fagnettverk innen næring. Knutepunktet hadde slikt fagnettverk, dette falt 
ut i den videre organisering av samarbeidet. Slik daglig leder forstår det er et 
pågående ikke-formalisert faglig nettverk i forbindelse med rullering av 
handlingsplanen. 
Daglig leder foreslår at forpliktende næringsarbeid mellom kommunene i 
regionen, og eventuell organisering av dette, utredes videre og forankres i 
løpet av høsten. I dette ligger også å finne en god arbeidsfordeling mellom 
Business Region Kristiansand (BRKrs) og Region Kristiansand (RK) innen 
næring. Likevel er det enkelte tiltak, som faglig nettverk innen næring, som 
allerede nå kan settes i verk. 
Saken er behandlet i kommunedirektørutvalget 27.05.21 som gjorde 
følgende vedtak: 
“Kommunedirektørutvalget støtter opprettelse av næringsnettverk i Region 

Kristiansand. Daglig leder bes om å ta initiativ til etableringen. Det ønskes 

tilbakemelding til kommunedirektørutvalget om status og prosess i løpet av 

høsten 2021”. 

 Saksbehandler: 
Tone Marie Nybø 
Solheim 
 

Saken ble ikke behandlet. 

 

Sak 20/21  
Revidering av vedtektene 

Møtedato: 
25.06.21 

Ny kommunelov ble vedtatt 22. juni 2019. § 27 i dagens kommunelov er ikke 
videreført. Det vil si at alle samarbeid organisert etter kml. § 27 må endre sin 
organisasjonsform som følge av ikrafttredelsen av den nye loven. 
 
I stedet for § 27 samarbeid/selskap hjemler den nye loven to nye former for 
interkommunalt samarbeid; produksjonssamarbeid, hvor det samarbeides 

Saksbehandler: 
Tone Marie Nybø 
Solheim 
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om en oppgave eller tjeneste for å oppnå bedre kvalitet og effektivitet på 
den aktuelle oppgaven eller tjenesten kommunalt oppgavefellesskap 
interkommunalt politisk råd. Interkommunale politiske råd er ment å 
omfavne dagens regionråd som politiske samarbeidsorgan som behandler 
generelle samfunnsspørsmål på tvers av kommunegrensene i den regionen 
rådet representerer. 
 
Det er gitt en frist på 4 år fra lovens ikrafttredelse på å omdanne dagens § 
27-samarbeid til enten kommunalt oppgavefelleskap eller interkommunalt 
politisk råd. 
 
Region Kristiansand har foreløpig ikke endret sin organisasjonsform i tråd 
med ny kommunelov. De andre regionene i Agder har gått over til 
interkommunale politiske råd, og strukturen er i ferd med å feste seg. Det er 
fremdeles anledning til å vente med denne endringer jf overgangsperiode på 
4 år. 
Det er ikke lagt opp til store endringer i vedtektene, stort sett kun tilpasning 
til kommuneloven. Se saksfremlegg.  
 
Saken er behandlet i kommunedirektørutvalget 27.05.21 som gjorde 
følgende vedtak: 

• “Punkt 3-1 Representantskapet 
Fylkeskommunedirektør føyes til i setning om “Fylkesordfører i 
Agder og Statsforvalter i Agder inviteres til...”. Setningen blir da 
“Fylkesordfører, fylkeskommunedirektør og Statsforvalter i Agder 
inviteres til rådsmøtene som observatører med talerett” 

• Punkt 3-3 Kristiansandregionen Areal- og transportutvalg tas ut av 
vedtektene og organiseres i egen struktur og ikke som en del av 
Region Kristiansand. Begrunnelsen for dette er at det gir 
utfordringer i hvem er innstillende instans og hvordan 
saksbehandlingsflyt skal være.  
Styret i RK vedtok 11.12.20 følgende i sak om organisering av ATP 
utvalget: “2. revidering av ATP planen og ATP utvalgets organisering 
må prioriteres, og en tar sikte på at Lindesnes blir tilsluttet utvalget 
som fullverdig medlem”.   

• Punkt 3-4 Kommunedirektørutvalget og øvrige administrative 
bestemmelser. Setningen “Fylkeskommunedirektøren i Agder 
inviteres til kommunedirektørutvalgets møter” til 
“Fylkeskommunedirektøren i Agder inviteres som observatør med 
talerett til kommunedirektørutvalgets møter”. 

• Punkt 3-5 Daglig leder redigeres fra “daglig leder er sekretær for 
kommunedirektørutvalget” til “daglig leder er ansvarlig for 
sekretariat til kommunedirektørutvalget og representantskapet ...” 

Videre foreslås følgende endret: 

“Daglig leder skal forberede og tilrå i de saker som 
rådmannsutvalget skal legge frem for styret, og er ansvarlig for å 
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iverksette politiske vedtak” til “Daglig leder skal forberede og tilrå 
saker for representantskapet bortsett fra i saker hvor det er 
kommunedirektørutvalget som fremmer og forbereder saken, der 
innstiller kommunedirektørutvalget”.” 

AU har diskutert pkt 3-3 etter behandling i kommunedirektørutvalget og 
ønsker en vurdering i styret om å beholde ATP-utvalget som en del av 
Region Kristiansand. Se vedlagte arbeidsflyt/ beslutningsprosess for ATP-
utvalget 

Vedlegg: 

• Forslag til nye vedtekter med røde markeringer av områder som bør 
diskuteres 

• Saksfremlegg 

• (eksisterende vedtekter kan leses på hjemmesiden vår) 

Vedtak:  
Vedtektene pkt 3-1, 3-4 og 3-5 med endringer foreslått fra kommunedirektørutvalget 
vedtas.  
 
Pkt 3-3 vedtas med følgende endring: «Fylkeskommunens representanter i utvalget oppnevnes 
av fylkeskommunen.  Kommunenes representanter oppnevnes av kommunene.  Areal og 
transportutvalget velger selv sin leder og nestleder» strykes.   

 
I pkt 3-4 strykes følgende: Koordinert innstilling i saker delegert til Kristiansandsregionens ATP-
utvalg gis av sekretariatet for ATP – utvalget.  Kommunedirektørutvalget supplert 
med fylkeskommunedirektøren innstiller etter forslag fra sekretariatet for ATP - utvalget til ATP-
utvalget i saker som skal sluttbehandles i kommunestyrene og fylkestingene.  Utvalget velger selv 
leder og nestleder og fastsetter funksjonstid for disse.   

 
Forslag til nye vedtekter sendes til kommunestyrene i regionen for endelig vedtak. 

 

Sak 21/21  
Flytting av møte 29.10 

Møtedato: 
25.06.21 

Det er møtekollisjon den 29.10, møtet kolliderer med møte med 
statsforvalteren. Nytt forslag til møte er 22.10.21 

 Saksbehandler: 
Tone Marie Nybø 
Solheim 

Vedtak: Møteplanen endres og møtet den 29.10 endres til 22.10.21  

  

Sak 22/21  
Oppnevning av politiske representanter til utvalg 

Møtedato:  
25.06.2021 

Politiske representanter Jenbaneplattform Agder: Det er ønskelig å 
videreføre arbeidet med Jernbaneplattform Agder – et lokalt forum for 

 Saksbehandler: 
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kommunene på Agder for å sette jernbanen på dagsorden.  Forumet 
samarbeider med Jernbaneforum Sør som dekker området fra Stavanger til 
Oslo.   
Se vedlagte dokumenter for info/oppsummering.   
Fylkeskommunene har stilt med politisk representant til å lede forumet, 
samt adm.ansatte. Derutover har regionene vært representert med 
politikere og Fylkesmannen, NHO og LO har deltatt.   
Vi ønsker å videreføre dette med politiske representanter fra regionrådene. 
Det første møtet blir til høsten, da vi håper på en fysisk samling. Vi regner 
med 2-3 møter på årsbasis. Se vedlegg. 
Politisk representant til felles regionalpolitisk arbeidsgruppe for 
karbonfangstanlegg: 
Agder fylkeskommune ønsker med dette å invitere Setesdal Regionråd, 
Region Kristiansand, Østre-Agder Regionråd og Kristiansand kommune til å 
delta i en felles regionalpolitisk arbeidsgruppe. Returkraft og Agder 
fylkeskommune ønsker å få på plass fullskala karbonfangstanlegg på 
returkraft innen 2030. Skal Agder få etablert et slikt karbonfangstanlegg på 
Langemyr må hele regionene stille seg bak, akkurat slik en samlet region 
stilte seg bak det opprinnelige Returkraftprosjektet i 2007. Det handler om å 
bygge allianser og sikre støtte til en satsing som verken er enkel eller billig, 
men som sannsynligvis er helt nødvendig for at vi skal nå våre felles 
klimamålsettinger. Se vedlegg. 
Politisk representant felles regionalpolitisk samarbeid om havvind: 
Agder fylkeskommune ønsker med dette å invitere Listerrådet, Region 
Kristiansand, Østre Agder Regionråd og Kristiansand kommune til å delta i et 
felles regionalpolitisk samarbeid. Målet med det politiske samarbeidet er å 
gi regionale langsiktige ringvirkninger fra utbygging og drift av havvind i 
Sørlige Nordsjø II: 
o Basevirksomhet lokalisert på Agder i forbindelse med utbygging og drift. 
o Ilandføring av strøm til Agder  
o Politisk styrke Sørlandet som havvindregion nasjonal. Se vedlegg. 
 
Saken er behandlet gjennom epostbehandling. 

Tone Marie Nybø 
Solheim 
 

Vedtak: Styret bekrefter at følgende representant er valgt til 

Jernbaneplattform Agder: Nils Olav Larsen 

Felles regionalpolitisk arbeidsgruppe for karbonfangstanlegg: Gyro Heia 

Felles regionalpolitisk samarbeid om havvind: Even Tronstad Sagebakken 

  

Sak 23/21  
Orientering om havvindsatsing 

Møtedato: 
25.06.21 

 Kjell O Johannessen kommer og orienterer om havvindssatsing.  

Vedtak: Presentasjonen er tatt til orientering 
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Sak 24/21  
Regional plan for vannforvaltning 

Møtedato: 
25.06.21 

Agder fylkeskommune har lagt forslag til Regional plan for vannforvaltning 
for Agder vannregion 2022- 2027 på høring til 17. juni.  
Fylkeskommunen ønsker å få delta på et møte i alle regionrådene i 
vannregionen i løpet av våren, for å kunne presentere planen for 
kommuneledelsen i alle kommunene, og for å kunne informere om arbeidet 
med å organisere opp vannområdene igjen (Gjerstad-Vegår, Nidelva, Tovdal, 
Otra, Mandal-Audna, Sira-Kvina og Lygna). Vi har som mål å få på plass faste 
stillinger som vannområdekoordinatorer innen 2022 (Se vedlagte vedtak fra 
Hovedutvalg for næring, klima og miljø). 
Presentasjon fra Agder Fylkeskommune ved Berit Weiby Gregersen 

 

Vedtak: Presentasjonen er tatt til orientering 

Sak 25/21  
Orientering om dagsturhytteprosjektet 

Møtedato: 
25.06.21 

Gyro Heia (Region Kristiansands representant i referansegruppen) 

informerer om status for prosjektet. 

 

Vedtak: Presentasjonen er tatt til orientering 

Sak 26/21  
Orientering om grønne byggeprosjekter i Agder 

Møtedato: 
25.06.21 

Birkenes Kommune fikk i 2017 tilsagn på 150.000 i skjønnsmidler fra 
Fylkesmannen (nå Statsforvalteren) i Agder til prosjektet «Knutepunkt 
Sørlandet - Grønne byggeprosjekter - Kartlegging, bevisstgjøring og 
forankring». Av ulike årsaker er ikke prosjektet gjennomført selv om de 
opprinnelige målsettingene fortsatt er relevante; Gjennom prosjektet ønsker 
Birkenes kommune, næringsnettverket i Knutepunkt Sørlandet og Smartskog 
AS å kartlegge planlagte byggeprosjekter i offentlig regi i 

Kristiansandsregionen de neste 5-10 årene. Når har Statsforvalteren 
godkjent revidert prosjekt for «Region Kristiansand – Grønne 
byggeprosjekter - kartlegging, bevisstgjøring og forankring». 
Kristin Vedum vil presentere prosjektet på vegne av Tre på Agder. 

 

Vedtak: Presentasjonen er tatt til orientering 

Sak 27/21  

Eventuelt 

Møtedato: 
25.06.21 

Orientering om mulig fremdrift for forhandlinger vedr byvekstavtale  
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